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Gemeente Rheden 

Afscheid Burgemeester Van Wingerden-Boers 

Datum:   20 december  2017 
Locatie:   gemeentehuis De Steeg, raadzaal  
Voorzitter:  mevrouw G. Hofstede   
Griffier:   mevrouw M. Kateman 
Wethouders:  de heer R. Haverkamp, mevrouw N. Olland, de heer  C.E. Pos  
Gemeentesecretaris: de heer J. W. Kettelerij  
Verslag    mevrouw T. Dirksen (Het Notuleercentrum) 

Aanwezig: 

Burgemeester Van Wingerden-Boers, familie, en genodigden 
 
De heer T.A.F.A. Klomberg   D66 
Mevrouw A. Spaargaren   D66   
Mevrouw Willemen-Pennings  D66  
De heer F.F. Ort    D66  
De heer E.P.F.L. Roumen    D66 
Mevrouw J. Dirks    SP 
De heer H. Molenaar   SP  
De heer P.R. Akkerman   SP  
De heer J.A. Kuijpers    SP 
Mevrouw L. van Vliet    SP 
De heer A. de Lange   CDA  
Mevrouw M.A. Reinders-Lueb   CDA  
De heer H.H. Boesveld   CDA 
De heer T. Frijlink   CDA  
De heer J.M.J. Uijthof    VVD  
De heer J.G. Hanssen    VVD  
Mevrouw I.A.W. Hopmans   VVD 
Mevrouw M.P. Bosschart    VVD  
Mevrouw G. Hofstede   PvdA  
De heer N. Booij    PvdA  
Mevrouw M.G. Schoeman-Rossen   PvdA 
De heer M. Sahan   PvdA  
De heer G.T.R. Oei   GL  
De heer T. Endeveld   GL 
De heer G. Jochemsen   GB  
Mevrouw M. Rook   GPR/B  
De heer H. Witteveen   CU  

1. Opening  

De VOORZITTER opent de vergadering op 20 december 2017 om 15.00 uur. Ze heet de aanwezigen 
welkom en in het bijzonder burgemeester Van Wingerden-Boers en familie. 

De VOORZITTER zegt dat in deze raadsvergadering de burgemeester na 13 jaar afscheid neemt. 
Burgemeester Van Wingerden-Boers noemde de raadsvergadering wel ‘het laatste feestje van de 
maand’. Nu eens heeft ze niet zelf de regie.  

2. Toespraken 

De VOORZITTER geeft het woord aan de Commissaris van de Koning, de heer Clemens Cornielje. 

De heer CORNIELJE herinnert aan zijn bezoek aan Rheden op 1 juni jongstleden waar hij met het 
college over dit afscheid sprak. Inmiddels heeft de burgemeester afscheid genomen van de zeven 
dorpen en vandaag neemt ze afscheid van raad, college en anderen. Ze is de langstzittende 
burgemeester van Gelderland. Na wethouder te zijn geweest in Borsele en burgemeester in Groenlo, 
is ze in Rheden tweemaal herbenoemd. Daarvoor werkte ze als docent Engels. Het voorzitterschap 
van de raad en het voor de klas staan zijn wel vergelijkbaar. 27 Mondige karakters willen wel eens 
ontregelen. Met verve leidde zij de vergaderingen: onafhankelijk, met flair, een doordringende blik en 
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humor. Net zoals met haar leerlingen heeft ze met raadsleden en met inwoners een goed persoonlijk 
contact. Ze gaf leiding aan colleges met uiteenlopende politieke samenstelling. Nu het takenpakket 
van burgemeesters op het gebied van openbare orde en veiligheid is uitgebreid, heeft ze dat 
voortvarend opgepakt onder meer door haar nek uit te steken bij de lokale aanpak van ondermijning. 
Rheden was de eerste gemeente in Gelderland die een ondermijningsbeeld liet maken. Ook bij de 
opvang van vluchtelingen heeft ze haar verantwoordelijkheid genomen, omdat ze de noodzaak zag en 
helder was in de communicatie, reden waarom hij haar voor de provinciale regietafel heeft gevraagd. 
Een goede relatie is voor Petra Van Wingerden  belangrijk. Ze heeft oog voor de verschillende 
belangen. Als enige vrouw in het bestuur van de stadsregio tussen 2006 en 2010 trad ze verbindend 
en doortastend op en hield ze de relaties met de provincie goed. Datzelfde deed ze in haar rol als 
voorzitter van de VNG Gelderland en het dagelijks bestuur van de Euregio RijnWaal. Hij concludeert 
dat burgemeester Van Wingerden haar functie fantastisch heeft vervuld en zegt dat het hem daarom 
een eer en genoegen is mee te delen dat het Zijne Majesteit heeft behaagd haar te benoemen tot 
Ridder in de Orde van Oranje-Nassau.  

Commissaris van de Koning Cornielje spelt haar de versierselen op.  

De VOORZITTER deelt mee dat er gelegenheid is voor felicitaties tijdens de receptie. Ze geeft het 
woord aan de heer Geert van Rumund, voorzitter van de burgemeesterskring De Liemers en 
Veluwezoom, en burgemeester van Wageningen. 

De heer Van RUMUND citeert: “Als er oproer is, brand, ramp of crisis, of een aanslag gepleegd door 
ISIS, slaat menig hulpverlener aan het bidden om de inzet van Petra uit Gelderland-Midden; Van 
Wingerden weet van wanten, voorkomt dat misdaad zich voort kan planten; haar stem en blik zijn 
dodelijk accuraat, nooit was het veiliger op straat”. Hij zegt dat dit de twee meest gezongen delen zijn 
van wat het volkslied van de Veiligheidsregio Gelderland-Midden is, geschreven door Arendulfus van 
het Hout, met het Wilhelmus als inspiratie. Het gaat verder over zaken als ondermijning, integriteit en 
het belang van het openbaar bestuur. Net als hijzelf, roemen velen de Koninklijke uitstraling van Petra 
van Wingerden. Typerend vindt hij de warmte, betrokkenheid en trouw waarmee ze de bijeenkomsten 
van de burgemeesterskring heeft bezocht. De bijeenkomsten in restaurant Campman beginnen 
gezellig waarna het serieus wordt. Hij heeft veel geleerd van haar representatieve uitstraling en de 
prettig ogende manier waarop ze gekleed is. Als langstzittende burgemeester mag hij nu het stokje als 
voorzitter overnemen. Eerder kon ze in de zomer niet deelnemen aan het uitje van de kring,  
opofferingsgezind als ze is, maar dit jaar zal ze er hopelijk in Roermond wel bij zijn en daar zal ze 
afscheid nemen van de kring. Namens de leden overhandigt hij twee glazen geschenken, glas als 
verwijzing naar breekbare relaties. Het zijn een ongeopend flesje uit de Boldoot Imperiale-collectie en 
een kunstwerk van Caroline Matser, een vissenkom met illustratie. 

De VOORZITTER geeft het woord aan de heer Hendri Witteveen die spreekt namens de 
gemeenteraad. 

De heer WITTEVEEN (CU) zegt dat mevrouw Van Wingerden bij haar sollicitatie de meeste geschikte 
was van heel goede kandidaten. In deze 13 jaar heeft ze de eerste indruk van een prettig en 
betrouwbaar bestuurder waargemaakt. Een burgemeester moet een schaap met vijf poten zijn. Hij 
spreekt over de vijf verschillende rollen van de burgemeester. Als voorzitter leidde ze de raad met 
vaste hand, in een goede sfeer, gericht op heldere besluitvorming en met oog voor ieders inbreng. 
Nog gisteravond dreigde wanorde, maar zij zorgde ervoor dat er aan het einde toch een helder besluit 
lag. Voor leden had ze een ondersteunende rol, zonder zich op te dringen. De colleges die ze leidde 
kenden een collegiaal bestuur. Ze was een hartelijke en betrokken burgermoeder die speechte uit het 
hoofd en uit het hart. Bij oproer of rel stond ze vooraan om zaken in goede banen te leiden, iets 
waarvan ze misschien ook wel genoot. Als het ging om veiligheid ontstond er soms spanning met de 
raad en ze kon dan vasthoudend zijn. Hijzelf liep een dagje met haar mee, uitgenodigd, en zag toen 
pas wat het ambt van burgemeester inhoudt. Mevrouw Van Wingerden was ambassadeur van de 
gemeente in de Veiligheidsregio, de Euregio, Den Haag en in het buitenland. Hij denkt ook aan de 
stille diplomatie, zoals voor een asielzoeker. Zij weet te verbinden. Hij citeert collega-raadslid Uijthof 
die zei: “Vaak samen, soms alleen en altijd in controle”. Vanuit het besef bevoorrecht te zijn met deze 
burgemeester en als dank overhandigt hij namens de raad een cadeau. 

De VOORZITTER geeft het woord aan collegelid en locoburgemeester Nicole Olland. 

Wethouder OLLAND  herinnert aan de periode die volgde op het besluit om afscheid te nemen en de 
spannende periode die nu aanbreekt. Ze noemt het een uitdaging iemand toe te spreken die zo’n kei 
is in toespraken. De burgemeester had verschillende rollen, de een meer zichtbaar dan de andere. Als 
voorzitter van de raad gaf ze strak maar toch met humor leiding. Op dit zogenoemde ‘feestje van de 
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maand’ was er altijd ruimte voor debat. Op dinsdagochtend in het college bleek dat ze bij de 
voorbereiding niets aan het toeval overliet. Haar rol op het gebied van orde en veiligheid nam ze zeer 
serieus, hij was haar op het lijf geschreven leek het, misschien te begrijpen voor een dochter van een 
politieman. Zij en haar collega’s waren blij dat de burgemeester ook tijdens vakanties op de 
achtergrond met raad en daad aanwezig bleef. Petra van Wingerden was een enthousiaste 
burgermoeder die bij 60-jarige bruiloften en 100-jarigen langs kwam, maar ook bij verenigingen die 
jubileerden, bij boekpresentaties en de start van acties. De collegevergaderingen zat ze prettig en 
adequaat voor waarbij de burgemeester en zijzelf als vrouwen hun mannetje stonden. Er was altijd 
taart bij. Het werd een gewoonte die zijzelf iedereen zou aanraden want het bevordert de efficiëntie. 
Het voelt vreemd dat dit nu ophoudt. De burgemeester stond midden in de samenleving, haar agenda 
was tot op het laatst gevuld en niet met gemakkelijke zaken. Zij zal haar missen, met haar ervaring als 
bestuurder, als nestor in Gelderland, met haar kennis van zaken, nauwgezetheid en doordachte 
besluiten, haar actiegerichtheid en adequate handelen, altijd met de drive om het goede te doen. Ze 
begrijpt het besluit om te stoppen en te willen genieten van de rust, al stelt het gerust dat de 
burgemeester nog dingen blijft doen. Ze dankt de burgemeester en wenst haar alle goeds. Namens de 
organisatie en het college overhandigt ze een bronzen kunstwerk van Ina Menalda uit 2015 waaraan 
de burgemeester, zo is bekend, gehecht is.  

De VOORZITTER geeft het woord aan de heer Arjan Flipse die spreekt namens de Ondernemers 
Club Rheden. 

De heer FLIPSE verwijst naar de Ondernemers Club Rheden voor wie de gemeente een grote partner 
is bij samenwerking ten behoeve van de samenleving. Hij dankt haar, in de eerste plaats als mens. Hij 
vond het bijzonder haar in de afgelopen jaren te leren kennen, in het sociale en bij het afscheid van de 
dorpen. Het is geweldig dat hij de eer krijgt haar toe te mogen spreken. Hij hoopt dat het goed met 
haar gaat, samen met haar man en familie. Hopelijk blijft hij haar ontmoeten in het dorp. Hij raadt haar 
aan vooral zichzelf te blijven en te blijven genieten. 

De VOORZITTER memoreert de belangstelling van de burgemeester voor kunst en cultuur, en geeft 
het woord aan de heer Willem van Katwijk, voorzitter van de Rabo Burgemeester De Bruinprijs. 

De heer VAN KATWIJK memoreert dat hij 13 jaar geleden nog “Beste Petra” zei waar hij nu “Lieve 
Petra” zegt. Hij heeft haar in drie posities leren kennen. In de politiek waar hij zag hoe ze iedereen 
volledig onpartijdig en als gelijkwaardig benaderde, ongeacht politieke kleur, geloof of afkomst.  Om 
zelfs de schijn van partijdigheid te vermijden zag ze af van contact met de plaatselijke afdeling van 
haar politieke partij. Hij noemt dit echt voorbeeldgedrag. In dit verband herinnert hij zich haar milde 
terechtwijzing toen hij vanaf de publieke tribune sprak. Als voorzitter van een stembureau zag hij de 
burgemeester met belangstelling en waardering langskomen om de leden moed in te spreken. Hij 
leerde haar ook kennen vanuit de krijgsmacht, als veteraan. Haar inzet voor de veteranendag wordt 
zeer op prijs gesteld. Vanuit het RIQQ, het Rhedense kunst- en cultuurbedrijf kende hij haar vanwege 
de uitreiking van de Rabo Burgemeester De Bruinprijs aan veelbelovende jonge kunstenaars. Als 
vanzelfsprekend kwam ze vooraf kennis maken met de winnaar. Altijd was ze bereid, ook buiten 
kantooruren. Rhedenaars vinden dat er maar een echter Rhedenaar is, en dat is zij. Hij heeft genoten 
van haar speeches, goed voorbereid en in contact met de mensen. Gelijkwaardigheid, respect, 
waardering en spreken met het hart typeren haar. Eigenlijk wil Rheden geen afscheid nemen van 
deze onvergetelijke burgemeester. De herinneringen blijven. Hij dankt voor wat ze gegeven heeft en 
wenst haar en de haren alle goeds toe. Namens alle Rhedenaren geeft hij haar een hug. 

De VOORZITTER geeft het woord aan de heer Dorus Klomberg die spreekt namens de 
gemeenteraad. 

De heer KLOMBERG (D66) merkt vooraf op dat de kracht in de herhaling schuilt. Hij herinnert aan zijn 
bezoek aan de herdenking van de bevrijding van Velp in april dit jaar. Er gebeurde iets bijzonders toen 
de burgemeester sprak. Enerzijds leek het een gebruikelijke burgemeestersspeech over de 
geschiedenis en het belang van vrede, maar de manier waarop ze dat deed, met compassie, 
betrokkenheid en inlevendheid maakte dat de toespraak ook hem inspireerde. In klare taal sprak ze 
tot de schoolkinderen die erbij waren. Hij denkt ook aan de discussie over de komst van het AZC, vijf 
jaar geleden. Ze voelt zich betrokken bij de vluchteling maar voelt ook mee met de zorgen van 
buurtbewoners over de gevolgen voor hun wijk. Raad en inwoners zagen die mix van sociale 
betrokkenheid. De kracht van de burgemeester schuilt ook in haar daadkrachtig optreden. Bezoeken 
aan jubilea en andere festiviteiten, waarvan de foto’s iedere week in de Regiobode staan, zijn voor 
haar meer dan iets wat er nu eenmaal bij hoort. Er gebeurt meer dan wat er in de krant staat. Het zijn 
juist gelegenheden waarbij ze met de inwoners in contact komt. Met een betrokken, luisterend oor en 
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vanuit empathie met de individuele burger, zet ze zich voor hen in, vaak met stille diplomatie. Haar 
inzet voor het Dushihuis is daar een voorbeeld van. De burgemeester is zichtbaar integer en daardoor 
een voorbeeld. Dat ze van alle zeven dorpen apart afscheid nam, zegt iets over de waardering die er 
is. Vakbekwaam en met volle overtuiging heeft ze zich meer dan maximaal ingezet. Ze is nu een 
betrokken burgermeester, voortaan zal ze een gewoon burger zijn. Hij deelt vervolgens mee dat de 
gemeenteraad heeft besloten haar te benoemen tot Ereburger van Rheden.  

De VOORZITTER geeft het woord aan de griffier van de gemeenteraad, mevrouw Mirjam Kateman. 

Mevrouw KATEMAN merkt op dat een raadsgriffier niet het woord hoort te voeren tijdens een 
gemeenteraad. De burgemeester weet dat want die kent het Reglement van Orde uit haar hoofd. Nu 
grijpt ze haar kans. Ze zal de mooie woorden die zijn gezegd niet herhalen maar onderschrijft ze wel. 
Ze zegt collega’s en oud-collega’s van de burgemeester, raadsleden en oud-raadsleden, bestuurders 
van samenwerkingsverbanden en medewerkers van de organisatie gevraagd te hebben om een 
persoonlijke bijdrage op een A-4 te schrijven. Samengevoegd levert het een boek op vol 
herinneringen en wensen voor de toekomst. Ze dankt iedereen die heeft meegewerkt en biedt het 
boek hierbij aan. Ze dankt voor de betrokkenheid en wat de burgemeester voor haar heeft betekend 
en zegt dat zij haar zal missen.  

De VOORZITTER geeft het woord aan de heer Hans Kettelerij, de gemeentesecretaris. 

De heer KETTELERIJ denkt terug aan het bezoek met de burgemeester aan Zuid-Afrika via VNG 
International. Zij spraken er, met een glas en in een zonnige omgeving, over de mogelijkheid te 
stoppen en wat er dan daarna zou komen. 5000 Dagen is ze burgemeester; daarover zijn al veel 
mooie woorden gezegd. Een ander verhaal is wat dit voor de organisatie betekende en daarover wil 
hij het hebben. Een voorbeeld is de inzet voor een veilige gemeente. Als het college daarover sprak 
en de burgemeester pleitte voor veiligheid en nader onderzoek naar risico's, gingen zijn gedachten uit 
naar wat dit betekende voor het team Veiligheid. Ze had een nauwe band met de mensen met wie ze 
samenwerkte. Bijvoorbeeld met het team Leefomgeving. Trots was ze om ambassadeur te zijn van Ik 
buurt mee! In zaken rond veiligheid leek het dat ze, hoewel bestuurder, trekjes van een manager leek 
te hebben. Petra van Wingerden wilde zaken altijd tot in de puntjes regelen. De laatste jaren kregen 
de Sociale Gebiedsteams steeds meer aandacht. Een burgemeester is moeder van alle inwoners en 
met de decentralisaties kwam er meer aandacht voor kwetsbare inwoners. De burgemeester had ook 
een warme band met het team voor dienstverlening en communicatie. Ook daar moesten zaken tot in 
de puntjes geregeld zijn, vooral bij verkiezingen. Het was goed te horen dat de burgemeester en de 
afdeling communicatie op basis van vertrouwen samenwerkten. Het genoemde ‘Koninklijke’ uitte zich 
ook in de zorg voor representatie, voor cachet en uitstraling. Ze vond een professionele uitstraling van 
belang, ook als het ging om de outfit van baliemedewerkers. Ogenschijnlijk zonder dat zij zich ermee 
bemoeide, hebben medewerkers zelf een keuze gemaakt. De medewerkers van de brandweer, zeker 
de vrijwilligers, waarderen haar betrokkenheid zeer. Een echte feestvierder is de burgemeester niet. 
Ze maande wethouders om met Carnaval verkleed te verschijnen in de raadszaal maar de 
burgemeester tooide zich met de ambtsketen. De burgemeester is verliefd geworden op Zuid-Afrika en 
zal er vast nog terugkomen. Te midden van meerdere gemeentesecretarissen, wethouders en griffiers 
was de burgemeester de stabiele factor. Hij dankt haar voor het in hem gestelde vertrouwen. Later zal 
hij nog een fotoboek van het afscheid overhandigen, en overhandigt nu de pentekening die hoort bij 
het aangeboden kunstwerk. Hij hoopt haar op het bestuurlijke toneel nog terug te zien.  

3. Toespraak burgemeester Van Wingerden-Boers 

Burgemeester Van WINGERDEN-BOERS dankt de voorzitter dat ze vanuit haar plaats in de zaal 
heeft kunnen genieten van werd gezegd. Doordat het bij haar afscheid in de dorpen soms slecht weer 
was, is ze nu wel slecht bij stem. Ze spreekt uit het hoofd; het zou vreemd zijn als ze bij deze 
bijeenkomst wel van papier zou spreken. Ze zou mensen niet aan kunnen kijken.  
Ze dankt eerst de sprekers. Op de eerste plaats dankt ze commissaris Cornielje, voor zijn woorden en 
voor de steun die ze als burgemeester van wat heet ‘onze commissaris’ heeft gehad. Ze is trots op de 
onderscheiding; mensen aan wie ze de onderscheiding uitreikt, raadt zij altijd aan trots te zijn. Ze 
dankt de aanwezige Herman Kaiser voor de steun die het college vanuit Arnhem altijd ondervindt. Ze 
dankt ook Hendri Witteveen, een gewaardeerd raadslid met veel gezag onder collega’s. Soms zou ze 
hem wel ‘in een doosje willen doen’. Hij zat in de vertrouwenscommissie bij haar benoeming en is een 
vaste waarde in de raad.  
Ze dankt ‘haar loco’ – hier omarmend bedoeld - Nicole Olland. Net als haar voorganger Ronald 
Haverkamp, was zij zich meteen bewust van die verantwoordelijkheid. De samenwerking in de 
opeenvolgende colleges was altijd goed, al liep het met het ene college minder goed af dan met het 
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andere, en ook al was men het onderling niet altijd eens. Overigens nam ze de traditie van het gebak 
mee uit Groenlo waar het gemeentehuis grensde aan een goede bakker. Het geeft een moment 
ontspanning en gelegenheid om de onderlinge band te verstevigen. Ze ontdekte vanochtend dat het 
beeld weg was dat ze zojuist cadeau heeft gekregen. Het heeft een geschiedenis omdat het op de 
kamer van een gewaardeerde, nu overleden, medewerkster stond. Ze is er erg blij mee. Ze dankt 
Nicole Olland en de collega’s nogmaals voor hun collegialiteit.  
Geert van Rumund en zij zijn al jaren collega’s; politiek zijn ze niet verwant. De burgemeesterskring 
waarover hij sprak biedt de kans om met gelijkgestemden in vertrouwen te kunnen spreken zonder 
bang te hoeven zijn dat er over de schouder wordt meegekeken. In de kring wordt gepraat over 
asielzoekers, integriteit, maar ook over gewone burgemeestersdingen. Die collegialiteit is belangrijk. 
Ze zegt er te zullen zijn op het volgende uitje.  
De heer Arjan Flipse heeft haar onlangs verrast met een spontane toespraak tijdens het 
ondernemerscafé. Hij spreekt altijd uit het hart. Behalve ondernemer is hij Grootvorst van de grootste 
en oudste carnavalsvereniging van Rheden, de Narrenkappen, die ook aandacht besteedt aan de 
andere kant van carnaval, het sociale aspect. Ze zegt trots te zijn dat zij erelid is, en ook nog 
Commandeur van de zeven dorpen. Maar zolang ze de ambtsketen draagt, zal ze niet verkleed zijn. 
Ze dankt ook de heer Willem ten Kate voor de samenwerking. Hij is een man met het hart op de 
goede plek als het gaat over cultuur, veteranen en de Rabo Burgemeester De Bruinprijs. Dat is een 
prestigieuze prijs die niet zomaar wordt gegeven. Voor veteranen organiseert de gemeente altijd een 
mooie bijeenkomst.  
In reactie op Hans Kettelerij zegt ze blij te zijn dat iemand je op zo’n moment een spiegel kan 
voorhouden. Zonder medewerkers is een bestuurder onthand. Ze is inderdaad streng op 
representativiteit want inwoners moeten op het huis der gemeente kunnen vertrouwen. Maar ze hoopt 
dat men ook haar medeleven en steun heeft ervaren. Hans Kettelerij en zijn voorgangers Wim en Lex 
waren belangrijk omdat ze haar geholpen hebben met het maken van keuzes.  
Ze was verrast dat Mirjam Kateman tijdens de vergadering sprak. Samen met Mirjam zorgt ze ervoor, 
voorafgaand en tijdens de raadsvergadering, dat ‘de belangrijkste bijeenkomst van de maand’ 
vlekkeloos verloopt. Dit is een gemeenteraad die het over alles oneens kan zijn, maar die altijd integer 
en vanuit betrokkenheid opereert. Ze dankt Mirjam Kateman voor de steun voor haar als 
burgemeester en voor haar als privépersoon. Het is een van de mensen die zij als professional zal 
missen.  
Aanvankelijk was ze verbaasd dat Dorus Klomberg sprak. Er had immers al een raadslid gesproken, 
al gaat het natuurlijk wel over de voorzitter van de grootste fractie en van de benoemingscommissie. 
Ze was blij met de vriendelijke woorden, maar had het ereburgerschap niet verwacht want Rheden is 
zuinig met het uitreiken van onderscheidingen. Misschien is ze wel de enige overlevende ereburger.  
Tot slot zegt ze dat ze niet weg gaat omdat ze het niet naar haar zin heeft. Ze heeft erg genoten van 
het afscheid in de zeven dorpen; het betekende een afronding nadat ze ooit op deze wijze begon.  
Ze denkt aan de knusse ontvangst in De Steeg, op Middachten. In Velp waren alle geledingen 
aanwezig, iets wat ze erg graag wilde. In Rheden was het koud maar goed georganiseerd en 
betrokken. In Ellecom, zo bleek, zingen ze graag en goed. Het petje op, petje af zal ze zich blijven 
herinneren. In Dieren, in Theothorne en in de beroemde speeltuin bleek iedereen heel goed 
voorbereid, in Spankeren ploegde ze in de sneeuw over de kerstmarkt en kreeg ze een stuk van de 
vloer van de Petruskerk cadeau. In Laag-Soeren was het heel gezellig ondanks de concurrentie van 
Sinterklaas. Dat zijn andere bijeenkomsten dan deze waar de inbreng van inwoners zou 
ondersneeuwen. Ze dankt alle mensen, ook die in de regio zonder wiens steun ze niet gekund had en 
dankt ten slotte haar man Ton. 

Vervolgens overhandigt ze symbolisch de voorzittershamer aan mevrouw Gea Hofstede die haar 
vaste vervanger was in de raad. Daarna hangt ze ten teken van symbolisch burgemeester zijn 
symbolisch de ambtsketen om bij mevrouw Nicole Olland. 

 

De VOORZITTER deelt mee dat nu Het Takkenkoor, bestaande uit medewerkers van de gemeente 
twee liederen zal zingen. 

Het Takkenkoor zingt een afscheidslied onder de titel ‘Ga nu het kan’. 

Marjolein Huijskes herinnert daarna aan de gelegenheden dat de burgemeester in verpleeghuizen 
meezingt met het koor. Ze heeft begrepen dat de burgemeester een optreden van het koor heeft 
voorgesteld en dat de gemeenteraad haar zou toezingen. Een aantal leden van de raad heeft 
geoefend. Het wordt een canon op muziek en tekst van Nu Vaarwel, een lied dat verhaalt over 
participatie en samenwerken. De gemeenteraad en aanwezigen zingen daarop in canon, onder leiding 
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van Marjolein Huijskes en burgemeester Van Wingerden-Boers: “Nu vaarwel, leef vrij en blij, denk aan 
jou, doe dat dan ook aan mij.”  

De VOORZITTER dankt het koor voor de muzikale bijdrage. 

Ze dankt namens alle aanwezigen burgemeester Petra van Wingerden voor alles en wenst haar en de 
haren alle goeds. Ze hoopt dat ze zal kunnen ontspannen en genieten. 

Ze deelt nog mee dat de receptie voor genodigden over 10 minuten zal beginnen en sluit de 
vergadering even voor 17.00 uur. 

    
 
 
 


